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ملخص البحث

 (تمرينات بدنية بأوضاع مهارية خاصة بالمبارزة لتطوير مطاولة السرعة وتأثيرها في بعض القدرات البدنية والحركية للاعبين الشباب في الأعمار(18-20) سنة)
اعداد: أ.م.د. عبد الكريم فاضل عباس

تكمن المشكلة في انخفاض مستوى سرعة الأداء للاعبين الشباب في القسم الأخير من المباريات والادوار النهائية للمنافسات، لذلك أراد الباحث تطوير مطاولة السرعة من خلال تمرينات بنفس أوضاع اللعبة بغية التعرف على تأثيرها في بعض القدرات البدنية والحركية للاعبي المبارزة من فئة الشباب، وقد استخدم الباحث التدريب الفتري معتمداً على فترات العمل والراحة ولمدة (9) أسابيع على عينة من (12) لاعب للأسلحة الثلاث، واستخدم مجموعة من الاختبارات لقياس بعض القدرات البدنية والحركية، تم بعدها تقسيم أفراد عينة البحث لمجموعتين في ضوء نتائج الاختبار القبلي لمطاولة السرعة بعد ان عمل على تجانس عينة البحث قام باجراءات التكافؤ بين المجموعتين، ومن بعد ذلك تم تنفيذ التمرينات للمدة أعلاه، بعدها تم اعادة نفس الاختبارات القبلية للحصول على النتائج ومعالجتها إحصائياً، حيث قام الباحث بمناقشة النتائج والخروج باستنتاجات في ضوئها ثبت الباحث توصياته، علماً بأن لاعبين من أفراد عينة البحث شاركو في بطولة الموهوبين التي أقيمت في كانون الثاني/2010 وحصلوا على المركز الأول في سلاحي الشيش والسيف العربي.

Abstract

Developing Speed Endurance Through Special Skill Position Physical Exercises In Fencing and Their Effects On Some Motor and Physical Abilities In Youth Players Of The Ages (18 – 20) Years

The problem of the research lies in the low level of the fencers speed during the last phases of the match or competition. Thus the researcher aimed at developing speed endurance through match – like exercises to identify their effects on some motor and physical abilities on fencers of 18 – 20 years old. The researcher used the interval training based on work and rest for nine weeks. The subjects were 12 fencers of all three weapons. A group of tests were used to measure some motor and physical abilities. The subjects were divided into two equal groups according to the results of the pre tests of speed endurance. The exercises were applied for nine weeks then the same tests used in pretests were repeated. The data was treated statistically. 

The researcher discussed the results and came up with many conclusions and recommendations. All the players who participated in this research came first in the Gifted Championship held in January 2010 in both saber and foil. 

